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Zprávy z obecního úřadu 

 Po roce jsou tu Vánoce. Rok se 

s rokem sešel a za pár dní budeme 

opět spokojeně sedět u štědrovečerní 

večeře se svými blízkými. Letos možná 

budou i se sněhovou nadílkou, kterou 

si snad budeme moci i patřičně užít. 

K Vánocům se nám podařilo připravit 

slibovanou knihu Líšnice včera a dnes, 

která je k volnému prodeji na 

Obecním úřadě v Líšnici za 250 Kč. 

Chtěl bych poděkovat všem, kteří 

mně nebo panu Dolečkovi zapůjčili starou fotografii. Zároveň se omlouvám těm, jejichž 

fotografie nebyla v této publikaci zveřejněna. Nechali jsme si je do zásoby pro druhé vydání. 

To by mohlo vzniknout příští rok. Pokud se tedy sejde dostatek starých fotografii a o letošní 

knížku bude dostatečný zájem. Věřím, že se Vám kniha líbí a udělala Vám radost. I přes pečlivou 

kontrolu se do knihy vloudilo několik překlepů, především v příjmeních, za které se dotyčným 

velmi omlouvám.  

 Na podzim došlo ke kolaudaci ČOV a kanalizace pro veřejnou potřebu. Byl také schválen 

kanalizační řád. V příštím roce budeme moci začít s výběrem stočného. Předběžná kalkulace, 

která pokryje celkové roční náklady na provoz ČOV je 60 Kč/m3 bez DPH, se započtením 

povinné tvorby fondu obnovy majetku jsou náklady 123 Kč/m3 bez DPH.  

 Uplatňovanou cenou však bude 45 Kč/m3 bez DPH. Cena je srovnatelná např. s VaK 

Jablonné na Orlicí. Likvidace odpadní vody v ČOV bude vycházet výhodněji než likvidace jímky 

podle zákonných povinností. Likvidace odpadní vody ze septiku a žumpy stojí 200 Kč/m3 bez 

DPH + doprava (ceny VaK Jablonné n. Orl.). Průměrná spotřeba vody v domácnosti v Líšnici je 

cca 110 m3. Po novém roce budeme s vlastníky, přes jejichž pozemky kanalizace prochází řešit, 

věcná břemena služebnosti. Se všemi vlastníky nemovitostí, které jsou napojeny na kanalizaci, 

budeme řešit odběratelské smlouvy. Práce je před námi ještě celkem dost. Důležité je také 

zmínit to, že ČOV funguje velice dobře a vypouštěná přečištěná voda splňuje všechny 

požadavky na ní kladené. Provozovatelem ČOV a kanalizace je Správa majetku Obce Líšnice, 

s.r.o., která je držitelem živnostenského oprávnění k provozování kanalizace a vlastníkem celé 

infrastruktury je Obec Líšnice. 

 Do konce roku bychom měli také obdržet stavební povolení k nové komunikaci na 

Dubinu. Pokud se tak stane, vypíšeme v lednu výběrové řízení na dodavatele stavby. Doufám, 
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že se stavbu podaří realizovat do konce roku 2022. Rozhodovat bude zastupitelstvo podle 

předložených nabídek.  

 Zastupitelstvo na svém zasedání 24. listopadu 2021 schválilo Obecně závaznou vyhlášku 

obce Líšnice č. 1/2021, o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

s účinností od 1.1.2022. Tato nová vyhláška reflektuje změny zákona o místních poplatcích. 

Výše vybíraného poplatku se nezměnila. V roce 2022 zůstává na 504 Kč za poplatníka.  

 U odpadů ještě chvíli 

zůstanu. To, že se lesy v 

minulosti stávaly skládkami 

jsem nikdy nechápal a o to 

víc to nechápu v roce 2021. 

Někdo si dal tolik práce, aby 

vcelku velkou a těžkou 

televizi zavezl do lesa, 

daleko od cesty, aby nebyla 

kolemjdoucím na první 

pohled vidět. Co se starou 

pneumatikou? Do nebo na 

popelnice na komunální odpad opravdu nepatří. A když už jí tam někdo dá a pak se diví, že ji 

popeláři neodvezli, ale nechali ji na popelnici, vyřeší to jejím hozením na něčí zahradu nebo 

ponecháním na veřejném prostranství. Ten, kdo to dělá by se měl trochu, vlastně ne trochu, 

ale HODNĚ nad sebou zamyslet. Zpětný odběr, jak elektro spotřebičů, tak i pneumatik je 

zdarma na místech k tomu určených. Chtěl bych věřit tomu, že tyto zmíněné příklady dělají 

lidé, kteří naší vesnicí jen projíždějí a nebydlí tu s námi. Pneumatika byla na sloupek mostu 

umístěna záměrně, aby si jí její vlastník všiml a zlikvidoval sám. S největší pravděpodobností by 

tam byla ještě dnes, kdybych ji neodvezl.  

 V příštím roce se také pokusíme realizovat opravu komunikace k Břízovým č.p. 61, na 

které jsme se dohodli s vlastníky pozemků. Další úpravou proběhne zeleň v okolí školy a 

parkoviště u kostela, kde také dojde k výměně stožárů s lampami veřejného osvětlení. Před 

obecním úřadem se rozšíří parkovací plocha. Velkým cílem bude posunutí dokumentace pro 

cyklostezku podél silnice II/312 z Dolního konce k hostinci U Kristiána - v případě 

proveditelnosti k sokolovně. Tato akce ať už v podobě cyklostezky či chodníku se začíná se 

vzrůstajícím provozem stávat velmi důležitou. Pro její úspěšnou realizaci však musíme 

s vlastníky pozemků podél silnice najít společnou řeč a zájem. V neposlední řadě bude také 

důležité najít vhodný dotační titul, který by pomohl s financováním. Zažádali jsme opět o dotaci 

na výstavbu workoutového a dětského hřiště ve sportovním areálu U Smrku. Součástí realizace 
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by měla být i obnova umělého povrchu víceúčelového hřiště. Snad nám bude tentokrát 

vyhověno. Zpracovává se i projektová dokumentace na opravu komunikace na Skalce na 

Dolním konci a opravy komunikace k Bečkovým. Dokončena je i dokumentace pro komunikaci 

do Pasek pod horním kravínem. Realizace této komunikace bude vázána na získání dotační 

podpory, o kterou žádáme Ministerstvo pro místní rozvoj. Rozpočet na rok 2022 bude 

schvalován až po novém roce. Do doby jeho schválení bude obec hospodařil v rozpočtovém 

provizoriu.  

 Jsem moc rád, že jsme se 

mohli sejít při rozsvěcení 

vánočního stromečku, které se 

stalo příjemnou tradicí. Letos 

nám atmosféru umocnily 

sněhové vločky, které do večera 

vykouzlily alespoň na chvíli 

ladovskou zimu. Děti z mateřské 

a základní školy si připravily 

pěkný program, paní kuchařky 

připravily punč na zahřátí a 

rohlíčky k zakousnutí. O zbytek 

občerstvení se postarali hasiči. 

Všem patří velké poděkování. Letos jsme rozsvítili stromečky dva. K velkému stromku přibyl i 

jeho budoucí nástupce zasazený letos na jaře.  

 V sobotu 8.ledna 2022 se uskuteční Tříkrálová sbírka. 

Pokud se nezpřísní hygienická pravidla proběhne sbírka 

tradičním způsobem - návštěvami koledníků ve vašich 

domovech. Jedna kasička bude také od 8. do 16. ledna 2022 

v prodejně Konzum. 

 Dovolte mi, abych Vás pozval na koncert koled a vánočních 

písní komorního souboru ŠestTet, který se uskuteční v úterý 

28.12.2021 od 17 hodin v kostele sv. Rodiny v Líšnici. 

  

 Za celé zastupitelstvo i za sebe Vám přeji krásné a poklidné Vánoce a do nového roku 2022 

hodně zdraví, protože to je to nejdůležitější, vše ostatní si k Vám už cestu najde samo.  Pavel 

Štefek 
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25. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

 konané dne 29. září 2021 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovateli zápisu Jiřího Hovádka a Bc. Michala Schreibera. 

• program 25. zasedání ZO. 

• memorandum o jistotě složené na budoucí úplatný převod nemovitostí s Ing. Milanem 
Zářeckým.  

• kupní smlouvu s manžely, panem Miroslavem Hažmukou a Ludmilou Jedličkovou na nákup 
nemovitých věcí, kterými jsou stavební parcela č. 231/1 – zastavěná plocha a nádvoří ležící 
v kat. území Líšnice, jejíž součástí je stavba budovy č.p. 209 (rodinný dům), a pozemkové 
parcely č. 150/1 – ostatní plocha ležící v kat. území Líšnice za 1 800 000 Kč s úhradou do 
advokátní úschovy.  

• smlouvu o advokátní úschově finančních prostředků a listin u advokátky Mgr. Blanky 
Duškové, se sídlem Žamberk, nám. gen. Knopa 837, zaps. v seznamu advokátů ČAK pod 
ev.č. 4212. 

• vyhlášení záměru směny části pozemku parc.č. 1308 za část pozemků parc. č. 1313/1 a 
1304 vše v k.ú. Líšnice, dle žádosti podané Ing. Radomírem Bečičkou a Pavlou Bečičkovou 
dne 9.9.2021, pokud bude ČEZ Distribuce souhlasit s umístěním sjezdu v blízkosti 
trafostanice umístěné 1313/5 v k.ú. Líšnice. 

• smlouvu o poskytnutí dotace z Podprogramu 3 – Podpora památkové péče v Pardubickém 
kraji na rok 2021, ev. číslo smlouvy OKSCR/21/74622. 

• budoucí prodej části pozemku parc.č. 4050 podél stávající soukromé komunikace na 
pozemcích parc. č. 4052 a 4053 v k.ú Líšnice manželům Zelenkovým a Trýbovým za účelem 
výstavby dvou rodinných domů. 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• zprávu o činnosti a usnesení Rady obce. 

• stav prací na kolaudaci ČOV a kanalizace. 

• výsledky hlavních mostních prohlídek provedené firmou Mostařská s.r.o. 

• instalaci herního prvku na školní zahradě. 

• opravu hřbitovních schodů a zábradlí. 

• instalaci 11 informačních tabulí s historickými zajímavostmi obce. 

• provedení terénních úprav ve sportovním areálu a u hřbitovní zdi u parkoviště.  

• situaci týkající se možné výstavby RD v lokalitě Nad Dolním mlýnem, ke které je 
zpracována územní studie. Na obecní úřad byly doručeny dopisy vlastníků nemovitostí 
sousedících s navrhovanou lokalitou (Danielovi, Ing. Vanická, p. Krauseová). V dopisech 
byly vysvětleny postoje těchto vlastníků k zamýšlené nové lokalitě. Na jednání byla 
přítomna Ing. Ivana Vanická, která jejich důvody zastupitelům vysvětlila. Pokud obec bude 
mít zájem tuto lokalitu zastavět bude s vlastníky opět jednáno. V současné chvíli se pouze 
zjišťuje technická proveditelnost záměru.  
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28. jednání Rady obce Líšnice dne 4. listopadu 2021 

Rada obce schválila: 

• smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Pardubického kraje, evid. číslo OKŘ/21/74967 pro 
jednotku SDH obce Líšnice ve výši max. 20 000,- Kč. 

• inventarizační komise ve složení dle přiloženého soupisu k provedení inventur. 

• rozpočtové opatření č. 6 – příjem kompenzačního bonusu z všeobecné pokladniční správy. 

• rozpočtové opatření č. 7 – příjem neinvestiční dotace občanským sdružením na podporu 
výročí Sokola Líšnice. 

• rozpočtové opatření č. 8 – převod neinvestiční dotace v paragrafu 3330 mezi položkami 
5223 na 5339 ve výši 30 000,- Kč (dotace náboženským společnostem - ŘK církev na 
kostel).  

• rozpočtové opatření č. 9 – převod ve výši 2212 mezi paragrafy rozpočtu    ve výši 80 000,- 
Kč – snižuje se paragraf 2212 Silnice a převádí se do paragrafu 3319, 3399 – záležitosti 
kultury  a 3721 – sběr a svoz nebezpečných odpadů. 

• podání návrhu na zahájení řízení o vynětí pozemku číslo 585/19 z PUPFL. 

Rada obce projednala: 

• projednala náměty na zlepšení separace odpadů, aby bylo možné splnit koeficient 
vytřídění. Bude se zabývat objemným odpadem, situace ve sběrném místě se stává 
neúnosnou a zhoršuje to koeficient. 

Rada obce bere na vědomí:  

• jednání s p. V. Vychánkovou o odkupu podílu ½ na lesních pozemcích číslo 3337 a 3384.  

• postup ohledně možného výběru stočného. Je nutné vyčkat na souhlas vodoprávního 
úřadu s kanalizačním řádem, poté je nutné sestavit plán údržby a obnovy majetku včetně 
finanční náročnosti a poté je možné stanovit výši stočného s ohledem na tyto budoucí 
náklady. 

• postup ohledně změny územního plánu č. 1. Je vypracován návrh, MÚ Žamberk, odbor 
územního plánování s ním souhlasí, bude postupováno dál dle legislativy, následovat bude 
veřejné projednání. 

• stav jednání odkupu pozemků okolo MŠ od Státního pozemkového úřadu vedené 
místostarostou. Bude podána žádost o úplatný převod 1190/6 a 1190/7.  Na pozemek 
1190/8 (na něm se nachází stavba bývalé telefonní ústředny, která je nyní ve vlastnictví 
obce) bude podána žádost o nájem a až poté je možné požádat o odkup. 
 

26. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

 konané dne 24. listopadu 2021 
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 Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovatele zápisu Ing. Miroslava Keprtu a Petra Štefka. 

• program 25. zasedání ZO. 

• Obecně závaznou vyhlášku obce Líšnice č. 1/2021, o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství s účinností od 1.1.2022. 

• Dohodu o výběru poplatků a předávání dokladů mezi obcí Líšnice a společností EKOLA 
České Libchavy s.r.o. IČO 49813862.  

• kupní smlouvu mezi prodávající Věrou Vychánkovou a kupujícími obcí Líšnice IČO 
00279170 a manžely Vladimírem Keprtou a Zuzanou Keprtovou. Obec Líšnice nabyde ½ 
podíl na pozemcích parc. č. 3337 a 3384 za dohodnutou kupní cenu 52 564 Kč.  

• Smlouvu o poskytnutí mimořádného investičního členského příspěvků mezi Obcí Líšnice 
IČO 00279170 a Sdružením obcí Orlicko IČO: 70951993 ve výši 22 980 Kč na zakoupení 
sněhového pásového vozidla – rolby na úpravu lyžařských běžeckých stop v oblasti Bukové 
hory a Suchého vrchu. 

• rozpočtové opatření č. 10 - operativní přesun mezi položkami. 

• podání žádosti o dotaci MMR z podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova, 
dotačního titulu 117D8210H - Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního 
odpočinku.  

• podání žádosti o dotaci MMR z podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova, 
dotačního titulu 117D8210A - Podpora obnovy místních komunikací. 

• úplatný převod pozemků parc. č. 1190/6 a 1190/7 v k.ú. Líšnice, které jsou ve vlastnictví 
České republiky - Státního pozemkového úřadu na Obec Líšnice IČO: 00279170. 

• vypsání nového výběrového řízení na pořízení dopravního automobilu pro JSDH z důvodu 
nových technických podmínek.  

• dar na sportovní činnost Klubu vodních sportů Žamberk, z.s. IČO: 05512433 ve výši  
15 000 Kč.  

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• zprávu o činnosti a usnesení Rady obce. 

Místostarosta seznámil zastupitele s možností investic volných finančních prostředků obce. 

Pokud bude situace příznivá mohla by obec využít některou z možností.  

 

 Cena vodného - tisková zpráva VaK Jablonné n. Orl. 

 Představenstvo společnosti Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. (dále jen VAK) 
na svém zasedání dne 26. 11. 2021 posoudilo všechny závazné podmínky cenové regulace 
oboru, kde jsou ceny vodného a stočného zařazeny mezi komodity, jejichž ceny jsou tzv. 
„věcně usměrňované“. Při tom vzalo v úvahu předpokládaný vývoj cen všech vstupů, zvážilo 
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sociální dopady zvýšení cen vodného a stočného a rozhodlo o stanovení cen v oblasti, kde VAK 
vlastní i provozuje vodárenskou infrastrukturu, pro rok 2022 takto: 

Ceny za vodné a stočné platné od 1. 1. 2022:  
vodné  41,70 Kč/m3 bez DPH           45,87 Kč/m3 včetně 10 % DPH 
stočné  43,10 Kč/m3 bez DPH           47,41 Kč/m3 včetně 10 % DPH 
celkem  84,80 Kč/m3 bez DPH           93,28 Kč/m3 včetně 10 % DPH 

 Odběratelé na většině území obsluhovaného společností VAK tak zaplatí v roce 2022 za 1 
m3, tj. 1 000 litrů vody 93,28 Kč/m3 včetně DPH. Cena za výrobu a dodávku 1 litru pitné vody 
včetně následného odkanalizování a vyčištění vyprodukované odpadní vody tak stále činí 
méně než 10 haléřů. Při průměrné spotřebě 100 l na osobu a den, tj. cca 36,5 m3 za rok je 
měsíční výdaj za vodné a stočné jednoho obyvatele přibližně 284 Kč, oproti cenové úrovni 
roku 2021 se jedná o zvýšení o cca 15 Kč za měsíc. 

 V roce 2021 činil součet cen vodného a stočného 88,33 Kč/m3 včetně DPH. Oproti cenám 
platným v roce 2021 tak dochází k navýšení vodného a stočného celkem o 5,6 % (z toho vodné 
7,8 %, stočné 3,6 %). 

 Společnost VAK v současné době postupně dokončuje tři významné vodohospodářské 
projekty, které jsou podporovány z Operačního programu Životní prostředí, zaměřené na 
dlouhodobý dostatek kvalitní pitné vody a čištění vod odpadních. Celkové investiční náklady 
bez DPH činí 319,1 mil. Kč, z toho vlastní zdroje společnosti VAK budou činit minimálně 148,9 
mil Kč. a jsou z větší části financovány bankovním úvěrem. Dotace SFŽP bude poskytnuta ve 
výši cca 170,2 mil. Kč a podmínkou jejího čerpání je také budoucí dostatečná tvorba 
prostředků na obnovu takto pořízeného majetku. 

 V roce 2022 se bude společnost muset vypořádat s rostoucími cenami většiny důležitých 
vstupů, přičemž většinou jde o růsty velmi výrazně převyšující míru inflace. Za zmínku stoji 
zejména tyto faktory: 

• Bezprecedentní růst cen energií, který i přes veškerou snahou o včasnou fixaci a 
pečlivý výběr dodavatelů přesáhne 27 %. To u vodného představuje více než 60 
haléřů na m3 a u stočného dokonce 95 haléřů na m3. 

• Nárůst cen stavebních prací a materiálu potřebného na opravy, což ve vodném i přes 
veškerou racionalizaci těchto činností znamená více než 70 haléřů na m3.  

• Nárůst odpisů investičního majetku vlivem postupného zprovozňování velkých 
investičních akcí. 

• Zákonná povinnost tvorby finančních zdrojů na obnovu vodohospodářské 
infrastruktury (tato povinnost vyplývá rovněž z podmínek přijímání dotací ze Státního 
fondu životního prostředí),  

• Potřeba vybavovat sítě stále nákladnější technologií dálkového sledování, což do 
budoucna přinese významné úspory jak společnosti, tak našim odběratelům, ale 
v počátku to znamená nezanedbatelné náklady. 
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• Růst cen dalších vstupů jako jsou chemikálie a prakticky veškeré služby a stejně tak 
potřeba reagovat na situaci na trhu práce a zajistit tomu odpovídající růst mezd či 
nutnost akceptovat poměrně rychlý růst úrokových sazeb úvěrů. 

• Trvající nutnost zajistit ve zvýšené míře dohled nad zdravotní nezávadností dodávané 
pitné vody a také dostatečnou frekvenci testování zaměstnanců a kvalitní ochranné 
pomůcky pro zaměstnance v souvislosti s pandemií COVID-19, zejména ty, kteří 
pracují jako obsluha čistíren odpadních vod. 

 Společnost VAK si uvědomuje, že úplné přenesení rostoucích nákladů na spotřebitele by 
mohlo znamenat velkou zátěž pro domácnosti a firmy v regionu. Proto bude dále hledat 
možnosti, jak svoji práci zefektivnit a je také připravena akceptovat dočasné snížení svého 
zisku, který je i tak z většiny investován zpět do infrastruktury.   

 Spotřeba k 31.12.2021 bude v souladu se zákonem a odběratelskými smlouvami 
stanovena výpočtem z denních spotřeb fakturovaného období. Odběratel má také možnost 
stav vodoměru k 31.12.2021 nahlásit. Z důvodu nutnosti okamžitého zpracování tak musí 
učinit nejpozději do 4. ledna 2022, a to výhradně prostřednictvím webových stránek 
www.vak.cz. Podmínkou pro přijetí a následné zpracování samoodečtu vodoměru, zadaného 
ve formuláři „ODEČET VODOMĚRU“ (v rychlých odkazech), je vyplnění správného a úplného 
čísla odběrného místa a názvu odběrného místa (obec, ulice, č.p. - obojí je uvedeno na 
faktuře). 

Ing. Bohuslav Vaňous Jablonné nad Orlicí 30. 11. 2021 

 
 Zdravíme ze školky 

 A naše podzimně zimní 
zážitky jsou tady. Jako první 
jsme přivítali naše nejmenší 
občánky v obci pásmem 
básniček a písniček, které jsme 
nacvičili společně s dětmi ze 
školy. Do školky jsme si pozvali 
několik vzdělávacích programů, 
při kterých jsme se například 
rozloučili se stěhovavými ptáky 
nebo si přiblížili svátek Svatého 
Martina. Během projektového 
dne „Duhový den“ jsme si 
prohloubili znalosti barev 
hravou formou. 

 Uspořádali jsme podzimní výstavu draků – Dračí slet, do které se zapojili děti a rodiče 
společně vyrobeným drakem. Podoby draků byly od klasického papírového přes loutky až po 

http://www.vak.cz/
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tříhlavého draka. Celkem se 
zúčastnilo 42 draků, pro které 
mohli děti i rodiče anonymně 
hlasovat. Každý drak byl podle 
počtu hlasů za svoji účast 
odměněn.  

 Předvánoční atmosféru jsme 
odstartovali vystoupením menších 
i větších dětí na Rozsvěcení 
vánočního stromečku. Sníh si děti 
na vystoupení přály tak moc, až se 
jim to vyplnilo.  

 Jako každý rok se na nás přišel 
podívat Mikuláš s andělem a čerty, 
děti jim společně zazpívaly a byly 
obdarovány balíčky s ovocem a 
sladkostmi. 

 Než bude Štědrý den, 
stihneme si ještě upéct perníky, 
ozdobit stromeček a budeme se 
těšit, co nám pod něj Ježíšek 
nadělí.  

 Za kolektiv MŠ bychom Vám chtěli popřát klidné a pohodové Vánoce a hodně zdraví a 
pevné nervy v novém roce. ☺  

Kolektiv MŠ 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 

 Sotva jsme sklidili úrodu na zahrádce, nenápadně 
se přiblížil listopad a s ním spojený „Svátek zesnulých“. 
Zavzpomínali jsme na všechny milované, kteří nás již 
opustili. Děti plnily během dopoledne úkoly, které se 
vztahovaly k tomuto svátku a za správné splnění získaly 
ingredience na pečení dušičkového pečiva. Ve 
skupinkách si samy uhnětly těsto, vytvarovaly kostičky, 
které po vykynutí putovaly do naší školní trouby. 
Během pečení si každý ozdobil vlastní lucerničku, 
podepsal se nebo vytvořil znamení na jednu velkou 
lampičku, kterou jsme zanesli na hřbitov naší milované 
paní kuchařce Jarušce Schreiberové.  

 I když se nám ještě nepřihlásila astronomická zima, 
zaťukala na dveře právě v den, kdy jsme s Vámi 
společně přivítali adventní čas. Naši žáčci vám zazpívali, 
zatančili, zahráli zimní pohádku, zahlaholili na hudební 
nástroje a připomněli tradice, které se váží k adventu. 
Všichni byli úžasní, radostně navodili nadcházející 
vánoční atmosféru. Slavnostní tečku všemu zapsal pan 
starosta, který společně s dětmi odpočítal rozsvícení 
líšnického vánočnímu stromu a také se skvěle postaral 
o ozvučení celého vystoupení.  

 Během vystupování vám holčičky nabídly vánočky 
napečené v naší školní troubě. Doufáme, že ten, kdo 
v ní našel minci, bude mít šťastné vánoční dny. 
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 Tímto mi dovolte poděkovat 
kolegyním a žáčkům školy za skvěle 
zvládnutý program.   

 6. prosince nás ve škole navštívil 
Mikuláš s andělem a s čerty. I když Mikuláš 
věděl o zlobení některých dětí, všechny 
nakonec dostaly od andílka nadílku a 
slíbily, že už budou hodné.  

 V tyto dny se už všichni těšíme na 
Ježíška. Ve škole máme napečené a 
nazdobené perníčky, čeká nás školní 
besídka a 22. 12. se rozejdeme do svých 
domovů, kde společně v kruhu blízkých 
oslavíme vánoční svátky.  

 Za kolektiv zaměstnanců Vám všem 
přeji krásné, radostné a ničím nerušené 
vánoční svátky a do roku 2022 hodně 
zdraví, spokojenosti a radostných chvil 
v kruhu nejbližších. 

Za kolektiv ZŠ Eva Gelová  

 Sbor dobrovolných hasičů 

 Děti mají za sebou první 
část nové závodní sezóny a ze 
cvičiště jsme se na zimní 
měsíce přesunuli do 
sokolovny. Podzimní část hry 
Plamen, kterou je závod 
požárnické všestrannosti, se 
konala v sobotu 9.10.2021 v 
Dolní Čermné. Za krásně 
slunečného, leč po ránu i 
trochu mrazivého počasí 
závodily dvě hlídky mladších, 
jedna hlídka starších a celkem 
pět jednotlivců v dorostu. Naši 
nejmenší trať a její nástrahy 
(střelbu ze vzduchovky, 
základy topografie, vázání uzlů, zdravovědu, určování hasicích prostředků a překonání 
překážky na laně) zdolali na 37. a 47. místě. V pořadí sborů to znamenalo 31. místo z 35. 
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Starším se bohužel podařilo nasbírat celkem 13 trestných bodů což je v celkovém hodnocení 
sborů posunulo až do druhé poloviny na 24. místo ze 42. Mezi mladšími dorostenci si Patrik 
Bříza vyběhl 6. místo ze 7. Mezi středními dorostenci byl Filip Ulrych 10. z 15. Elišce Šebestové 
se tentokrát moc nedařilo a mezi staršími dorostenkami obsadila poslední 11. místo. 
Nejlepšího výsledku dosáhla Verunka Břízová mezi středními dorostenkami. Vyběhla si skvělé 
2. místo. Týna Stejskalová ve stejné kategorii obsadila 11. místo z 15. Gratulujeme k pěkným 
výsledkům, které se budou započítávat do jarní části hry Plamen.  

 V sobotu 16.10.2021 jsme v Lanškrouně ukončili letošní šňůru závodů. Konal se zde čtvrtý 
závod Ligy 60 metrů a druhý závod Ligy 100 metrů překážek. V šedesátkách si Ondra Bříza 
mezi mladšími chlapci vyběhl pěkné 10. místo. Filip byl mezi staršími chlapci 10., Patrik 21. a 
Martin Keprta 27. Ve stovkách se Patrik mezi mladšími dorostenci umístil na 5. místě. Týna 
mezi středními dorostenkami obsadila 5. místo a Verča 9. místo. Filip za střední dorostence 
vyběhl 12. místo. Za starší dorostenky běžela Eliška, která se umístila na 6. místě. Obě Ligy 
budou pokračovat zase na jaře a s nimi i další závody, na které budeme přes zimu pilně 
trénovat. 

 V pátek 5.11.2021 se v 
podzemních prostorách tvrze 
Hůrka v Králíkách uskutečnilo 
školení orientace v neznámém 
prostoru za snížené viditelnosti 
pořádané okresní odbornou 
radou prevence a ochrany 
obyvatelstva. Asi hodinový pobyt 
v podzemních prostorách s 
vyhledáváním si celkem 
vyzkoušelo pět osmičlenných 
skupin. Z našeho sboru se školení 
zúčastnili čtyři členové, kteří 
společně s dalšími čtyřmi kolegy 
měli za úkol najít figuranta 
Frantu v zakouřeném rozlehlém podzemním prostoru. Ten byl simulován zalepeným hledím 
masek dýchacích přístrojů. Školení probíhalo pod dohledem profesionálního hasiče, který 
nám předal část ze svých bohatých zkušeností. Bylo to náročné, a i přes to, že bylo v podzemí 
asi jen 7 stupňů, byli jsme zpocení až na… - vy víte kde. A to bylo jenom cvičení. 

 8.11.2021 v 16:08 provedla jednotka úklid vozovky silnice II/312 mezi Líšnicí a Pastvinami. 
Došlo zde ke znečištění silnice při podzimních pracích na poli. Po příjezdu na místo byly hrubé 
nečistoty již odstraněny samotnými zemědělci a jednotka tak provedla dočištění vozovky 
proudem vody.  

 13.11.2021 v 17:23 vyjela jednotka do Žamberka k požáru plynové lahve v pergole. Na 
místě jsme spolupracovali s jednotkou ze Žamberka, Letohradu a profíky ze stanice Žamberk. 
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 27.11.2021 absolvovali obsluhovatelé motorových pil praktické školení pod vedením 
zkušeného lesního těžaře Tomáše Břízy v obecním lese. Na pomoc nám přišel i šikovný koňák 
Kuba Bednář se svým silným parťákem Kubou, který nám pomohl poslat k zemi dva věšáky. 
Odměnou po odvedené práci nám byli opečení špekouni. Děkujeme za cenné rady a možnost 
si zařezat. 

 I náš sbor je zapojen do distribuce testů na Covid 19 školám a školkám. Testy jsme 
rozváželi po obcích v územním obvodu ORP Žamberk. 

 Hasiči z Klášterce nad Orlicí se dočkali nového DAčka (dopravního automobilu). Společně 
s ostatními sbory z okolí jsme jim 6.11.2021 popřáli mnoho šťastných kilometrů, při jeho 
slavnostním předání a žehnání. Ať jim dobře a spolehlivě slouží mnoho let. My bychom se měli 
našeho nového dopravního automobilu dočkat do jara 2022. Jeho výroba se zpozdila kvůli 
nedostatku polovodičů v automobilovém průmyslu. 

 Sbor se v listopadu 2021 rozloučil se svým dlouholetým členem, bratrem Václavem 
Beranem, který zemřel 21.11.2021 ve věku 78 let. Děkujeme mu za jeho obětavou práci, 
kterou pro sbor vykonal. Čest jeho památce a upřímnou soustrast rodině. 

 I letos jsme zajistili návštěvu Mikuláše, anděla a čertů u dětí doma. Čerti si naštěstí 
nemuseli nikoho naložit na své mobilní peklíčko. Uvidíme, jestli budou všichni celý rok tak 
hodní, jak slíbili.  

 Letos uběhlo 45 let od zatím největšího sportovního úspěchu našeho sboru. 15.7.1976 
vyhrály líšnické dorostenky pod vedením Jana Štěpánka národní soutěž ČSR v Plzni. Určitě mají 
na své vítězství krásné vzpomínky.  
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 Moc jsme se těšili, že se s 
Vámi po dlouhé pauze opět 
uvidíme na podzimní zábavě, 
která byla plánována na sobotu 
27.11.2021. Za okolností, které 
nastaly nebylo v našich silách 
zábavu uspořádat. Všem se moc 
omlouváme. Opět se nekonala ani 
valná hromada. V ohrožení je také 
hasičský ples plánovaný na sobotu 
15.1.2022. Za současných pravidel 
se nezdá reálné ani tuto akci 
uspořádat. O konání/nekonání 
plesu se s předstihem dozvíte. 
V příštím roce bude náš sbor 
oslavovat 135 let od svého 
založení. V kalendáři si můžete 
zvýraznit úterý 5.7.2022, kdy se 
oslavy uskuteční. Program bude 
opět bohatý.  

 Děkujeme Vám za přízeň 
v roce 2021. Za celý sbor Vám přeji 
hezké a pohodové Vánoce a 
v novém roce hodně zdraví.  

 za SDH Líšnice Pavel Štefek 

CO NÁS A PŘEDEVŠÍM VÁS ČEKÁ V SOKOLOVNĚ? 

 Vážení čtenáři, další rok je téměř za námi. Opět to nebyl rok jednoduchý. Jsme uprostřed 
zvláštní doby, kterou nepamatujeme, a nikdo pořádně neví, jak tuto situaci řešit. Svět se stále 
potýká s pandemií a různými opatřeními. Zhruba půl roku byla naše činnost v podstatě 
ochromena, v druhé polovině omezena. Namísto běžné činnosti jsme museli jednu akci za 
druhou rušit, přesouvat nebo plánovat na další rok. Na prázdnou Sokolovnu byl opravdu 
smutný pohled. Přes všechna opatření mnoho našich členů a přátel onemocnělo, někteří se 
s následky potýkají dodnes a s některými jsme se bohužel museli naposledy rozloučit. 

 Přesto musíme být vděční za vše, co se nám podařilo uspořádat. Krásně nám dopadl 
Líšnický puchýř, kde i přes náhradní termín dorazil velký počet návštěvníků. Po roční pauze se 
u nás uspořádaly taneční kurzy pro mládež, které se dokončily i za cenu věnečku bez účasti 
rodičů. Sokolovnu využilo mnoho zájemců pro oslavy různého druhu, proběhly také taneční 
večery pro dospělé a cestopisná přednáška. Za toto všechno jsme nesmírně vděční. Jen díky 
těmto akcím jsme si dokázali vydělat nějaké prostředky pro zajištění nejzákladnějšího chodu 
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Sokolovny (elektřina, topení). Nebýt tohoto, jen těžko bychom zvládli budovu utáhnout. 
S postupným zpřísňováním opatření se další plánované akce začaly rušit. Byla zrušena 
hasičská zábava, divadelní představení, další cestopisná přednáška, několik oslav a 
momentálně jsou v ohrožení i oba plesy (sokolský i hasičský). Ačkoliv se snažíme, nejsme 
schopni zatím rozhodnout, zda se podaří ples uspořádat. 

 S tím, jak byla omezena kulturní a sportovní činnost, tak musela naše pozornost přejít 
k byrokratickému směru. Papírů je stále víc, dokumentace, předpisy, výkazy, systémy a další 
se neustále zpřísňují a ztěžují. Každá, i drobná dotace je spojena s ohromným časovým 
vytížením a spoustou papírů, které je nutno získat, oběhat a vyřídit. Přesto to udělat musíme. 
Respektive nemusíme, ale bez tohoto proaktivního přístupu by nám Sokolovna brzy spadla. 
Jsem rád, že několik úspěchů se podařilo. Díky dotaci z pardubického kraje jsme z programu 
C1 získali dotaci 150 000 Kč. Za tyto prostředky byly pořízeny nové vchodové dveře, dále pak 
okna v posilovně a kuchyni (instalace proběhne během ledna). Tímto uzavíráme velkou etapu 
zateplení budovy skrze výplně otvorů a můžeme se věnovat dalším tématům, která nás trápí. 
Výraznou měrou nám pomohla obec Líšnice. Přispěla nám na spoluúčast k dotaci C1 či 
poskytla výpomoc skrze obecní zaměstnance. Velmi si této pomoci vážíme a uvědomujeme si, 
kolik prostředků jsme díky tomuto ušetřili. DĚKUJEME.  

 Dále bych chtěl poděkovat všem ostatním, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli na 
chodu a provozu Sokolovny. Děkuji výboru za odvedenou práci, děkuji všem brigádníkům, 
pomocníkům či řemeslníkům, kteří často bez nároku na honorář pomohli s různými opravami. 
Děkujeme všem, kteří nám poskytli finanční dary, a také děkujeme těm, kteří si našli cestu 
k nám do Sokolovny a podpořili nás svou účastí. Skutečně si vážíme každého z vás. 
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 Na jaře proběhne volební valná hromada. Tímto bych vás chtěl vyzvat, abyste navrhovali 
činovníky, kteří by následující tři roky mohli usednout ve výboru naší jednoty a tím se podílet 
na kulturním i společenském dění v obci. Rádi bychom doplnili a omladili všechny útvary. 
Uvítáme každého kandidáta, který by nám pomohl dění v Sokole posouvat vpřed a přinesl 
nové pohledy na modernizaci ať už samotné budovy, tak jednotlivých akcí a sportování 
v Sokole. 

 Závěrem si dovolím popřát vám všem hlavně pevné zdraví. A také hodně štěstí, úspěchů 
ve sportu i v osobním životě, radosti a spokojenosti s dosaženými výsledky. Užijte si Vánoce 
v okruhu těch nejdůležitějších, svých blízkých, a zavzpomínejme společně na ty, kteří již 
nemohou být s námi, byť bychom je sebevíc potřebovali. 

Za TJ Sokol Líšnice Michal Schreiber 

  ZE ŽIVOTA STOLNÍHO TENISU 

 Vážení čtenáři, stolní tenisté mají za sebou podzimní část soutěže. Dovolte mi, abych vás 
v krátkosti seznámil s umístěním, na kterém opouští hernu a odchází si odpočinout 
k vánočnímu stromečku se svými rodinami. 

 TJ Sokol Líšnice – oddíl stolního tenisu hrají čtvrtou okresní soutěž mužů. První polovinu 
zakončili na krásném třetím místě s následující bilancí: 5 výher, 2 remízy a 2 prohry. Oddíl 
nastupuje ve složení Jan Bečka, Jan Stejskal, Martin Diblík, Jiří Vencl a doplňují je Zdeněk 
Kaška, Miroslav Mareš, Jan Mareš a Milan Diblík. František Čammr ve svých 74 letech ukončil 
aktivní hráčskou kariéru, přesto chodí stále pravidelně trénovat a nejednoho z oddílu dokáže 
stále potrápit. I tímto bych mu rád poděkoval za všechno, co po ta dlouhá léta pro oddíl udělal. 
Dále bych rád poděkoval firmě VENCL SERVIS s. r. o., která nám věnovala finanční dar, za který 
budou pořízeny nové dresy pro oddíl, ve kterých budou naši jednotu i obec reprezentovat. 
Taktéž došlo ke změně tréninkových hodin. Tréninky probíhají každé úterý od 18 do 20 hodin 
v naší Sokolovně. Kdyby měl kdokoliv zájem si stolní tenis přijít zahrát, je zcela jistě vítán. 
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 Na závěr mi dovolte popřát vám příjemné prožití svátků vánočních, hodně zdraví do 
nového roku a mnoho úspěchů, nejen těch sportovních, ale i osobních. 

Za TJ Sokol Líšnice – Michal Schreiber 

 Z činnosti Spolku myslivců 

   Zimní sezóna může začít, sklady krmiva jsou naplněné. Už zkraje podzimu jsme začali 
přikrmovat srnčí zvěř, aby si vytvořila dostatečné tukové zásoby na dobu strádání podle 
přísloví: „Jak zmizí zrno z polí, nasyp ho zvěři do koryt“. Do prosince přikrmujeme srnčí 
ječmenem a ovsem, během prosince začneme přimíchávat slupky jílku a lněné tobolky. Po 
zbytek zimy přikrmujeme převážně jen nimi. Je to v návaznosti na potravní nároky srnčí zvěře 
během doby strádání. Seno má smysl zvěři předkládat jen při sněhové pokrývce v dobách 
mrazu, jinak ho bere jen sporadicky. Zajíci, jejichž počet se v posledních letech začíná k naší 
radosti zvyšovat, si také pro své ke krmelcům zajdou. 

   Pro ochranu zvěře a bezpečí motoristů jsme opravili linie modrých odrazek v nejrizikovějších 
úsecích, kde zvěř často přechází komunikace a dochází ke střetům. Jsou funkční za snížené 
viditelnosti a v nočních hodinách, kdy jejich odlesk ve světlech aut zvěř zastaví a ta následně 
pokračuje přes komunikaci po projetí vozidla. Nehodovost se po jejich instalaci před třemi lety 
výrazně snížila. 

   11. prosince jsme pořádali hon v Sekýří, na kterém bylo uloveno 6 kusů černé zvěře a 2 lišky. 
Je to vzhledem k úspěšnosti okolních spolků výborný výsledek. Delší dobu se tam držely tři 
kusy, nicméně shodou náhod v noci těsně před lovem přišla další tlupa od Pastvin a lovci byli 
úspěšní. Na fotografii jsou čtyři kusy, dva byly následně v podvečer dohledány. Čerstvě 
napadaný sníh nám usnadnil její stopování, nicméně přesto nebylo lehké ji i za pomoci psů 
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z houštin vytlačit na střelce. Točila se v houštinách v kruzích, nechávala honce projít několik 
kroků od sebe. Honci v čerstvě napadaném sněhu neměli lehkou práci a za to jim dík. Černá 
zvěř při své inteligenci rychle nabývá zkušenosti a na horách se aktuálně pod tlakem vlků 
naučila skupinově bránit. Na podzim už usmrtila několik loveckých psů. Státní veterinární 
správa od 1. 12. rozšířila oblast intenzivního lovu černé zvěře, v návaznosti na postupující 
africký mor prasat územím Polska. Do oblasti spadá i naše honitba. 

   Vás, co rádi procházíte krajinou, žádám o respekt ke klidu zvěře v zimních měsících. Hned na 
prvním sněhu jsme našli stopy vycházkářů ke krmelcům, a dokonce je někdo objížděl i na kole. 
Časté rušení zvěře ji bere hodně energie a hůře pak přečká nejtužší konec zimy. Tento víkend 
dokonce někdo s terénním vozem jezdil po polních kulturách na Tomaňáku. Tyto volnočasové 
aktivity jsou zábavou jen pro aktéra, vlastníci pozemků a zemědělci při tom skřípou zuby. 
Zjištění viníka a vymahatelnost škody nebývá lehká. 

   Do blížících se Vánočních svátků vám přeji za Líšnické myslivce pohodu, klid a odpočinek 
v rodinném kruhu.                                                                                                                

Mirek Kubíček 

 ZDRAVÍME Z NAŠÍ ALTERNATIVNÍ PŮDY! 

 Zatímco pro vás píšeme tento příspěvek, 
Zakopanku zahaluje bílá peřina. Alternativní půda 
pulzující životem, hudbou, uměním a radostí se 
proměňuje opět v jednu z nenápadných chaloupek 
v kouzelné zasněžené krajině. Zamykáme dveře, 
vypínáme světla a ukládáme ji ke spánku. Doufáme, 
že opravdu jen na období zimy! Věříme, že na jaře 
bude svět zase o trochu více v pořádku a my vás 
budeme vítat omezení jen kapacitou půdy, nikoliv 
jinými omezeními, které nejsou v našich rukách. 

 I přes další rok v nejistotě vzpomínáme na 
spoustu krásných akcí, které Mezi Trámy proběhly. 
Kavárny, tábory, trhy Zrozeni k tvoření a konečně i 
tradiční večer při cimbálovce Grajcar. Taky jsme se 
stihli rozrůst o nového člena týmu, a proto jsou teď 
naše plány na zimu celkem jasné... 

 Dovnitř vás sice letos už nepozveme, ale 
neochudíme vás o zakopanský betlém. Svátky mají 
být především o pohodě, radosti a společném času 
s blízkými. Proto zkuste všechny tyto věci spojit a 
vydejte se mezi svátky, ať už procházkou anebo 
autem k našemu betlému. Užijte si u nás poklidný 
čas, zanechte nám vzkaz a klidně opět zašlete fotku z vaší návštěvy na náš mail anebo 
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facebookové stránky. Betlém bude na místě až do Tří králů a kdoví, třeba na sebe budeme mít 
štěstí a potkáme se tam. 

 Moc vám všem děkujeme za podporu i v letošním roce. Děkujeme, že o Mezi Trámy 
vyprávíte svým přátelům a my tak stále potkáváme nové tváře. Do nového roku si kromě zdraví 
přejeme hlavně svobodu a vzájemnou toleranci lidí mezi sebou. To vše přejeme i vám, ať už si 
pod těmito slovy představujete cokoliv. Prožijte svátky ve zdraví, lásce a nezapomínejte na to, 
že vztahy s vašimi blízkými jsou důležitější, než rozdílné názory a přesvědčení. Mějte se rádi a 
nebojte se to druhým říct. 

 Krásný adventní čas i celý následující rok vám přeje tým Mezi Trámy. 
M(arika)ezi Trámy 

 KDO JE KDO - LVII. 

JAROSLAV TOMAN 

*1934 - † 2002 

 Je neuvěřitelné, jak čas letí. 
Když je člověk mlád, tak to tak 
nevnímá. S přibývajícím věkem je 
týden jako den a rok je pouhý měsíc. 
Při vzpomínce na Jaroslava Tomana si 
člověk řekne, je to nedávno, co nás 
opustil a ono to je neuvěřitelných 
dvacet let. 

 Jarda byl člověk, který dokázal 
naplnit ostatní optimismem a dobít 
energií. Měl širokou škálu koníčků. 
Stál u zrodu oddílu stolního tenisu, 
hrál ochotnické divadlo, pracoval 
v Osvětové besedě. Za svoji práci byl 
vyznamenán za zásluhy o rozvoj 
kultury. Nesmíme zapomenout na 
jeho oblíbený sport – volejbal. Jeho 
diaplézovaný servis byl znám v celém 
okolí. Hlavním koníčkem však byla 
hudba. Jako bubeník hrál s orchestry 
Rytmik a Zezanka. 

 Po dokončení základní školy absolvoval Hospodářskou školu v Žamberku. Nastupuje do 
zaměstnání v místním JZD, a to jako vedoucí stavební čety. Se svojí manželkou Věrou 
vychovává dvě dcery a jednoho syna. Jeho neutuchající energie a elán dokázaly nabíjet okolí. 
Tím více byla pro všechny překvapivá zpráva, že nás 8. 1. 2002 opustil ve věku 67 let. 
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 Jarda se zapsal do paměti mnoha obyvatel naší obce. Byl velký optimista. V dnešní době 
je takových lidí stále méně, kteří svůj volný čas obětují pro druhé. A jak se Jardovi dobře stárlo. 
Po odchodu do důchodu říkal, nemůžu si stěžovat, trochu mne bolí tělo, ale rodina se o mne 
stará. Můj tělesný a duševní stav je jako řízení auta. Až to nepojede, tak zastavím. A až nebudu 
moci hrát, tak zestárnu. 

 Tuto vzpomínku ukončíme jeho krásným pozdravem, kterým dokázal potěšit všechny, 
s kterými se setkal. Přeji Vám krásný pohodový den. Mějte se hezky. 

podle Věry Tomanové – R. Doleček 

MAS ORLICKO 

FINANČNÍ PODPORA ZEMĚDĚLSTVÍ S MAS ORLICKO 

Rostlinná i živočišná výroba na území Orlickoústecka může být 
obohacena o více než 9 milionů korun. Tento finanční objem 
vymezila MAS ORLICKO, z.s. pro podporu místních zemědělců. 
Vyhlášení výzvy pro podání žádosti proběhne během února a 
předcházet jí budou lednové semináře pro žadatele, kde se 
účastníci dozvědí o podmínkách výzvy včetně hodnotících kritérií. 

Samotná žádost bude podávána prostřednictvím Portálu farmáře a žádosti mohou být 
zaměřeny na investice do staveb, strojů nebo technologií v zemědělské prvovýrobě. Minimální 
finanční výše projektů musí být 300 000 Kč, maximální výše finanční podpory bude 3 000 000 
Kč. Výše dotace 50-70 %. 

Více informací podá Ing. Alice Brožková, e-mail: 
brozkova@mas.orlicko.cz. 

Všechny veřejně dostupné informace stejně jako 
přihlašovací odkazy na semináře budou k dispozici na 
webu MAS ORLICKO, z.s.: mas.orlicko.cz. 

Již podpořené projekty najdete na webu: 
MASproORLICKO.cz. 

Kateřina Pešková, MAS ORLICKO, z.s.  

mailto:brozkova@mas.orlicko.cz
http://www.mas.orlicko.cz/
https://www.masproorlicko.cz/
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Obnova sochy sv. Jana Nepomuckého  

 V polovině listopadu 2021 byla dokončena 
obnova sochy sv. Jana Nepomuckého na Dubině. 
Obnovy se opět chopil zkušený restaurátor pan Hynek 
Bláha z Vysokého Újezdu, který v Líšnici několik jiných 
kamenných pomníků restauroval. Děkujeme 
Pardubickému kraji, který nám ze svého programu na 
podporu památkové péče poskytl dotaci ve výši  
40 000 Kč. Díky tomuto a dalším programům se nám 
postupně dařilo opravit už osm drobných sakrální 
památky na území naší obce. Celkové náklady na 
opravu činili 75 900 Kč.  

 Příští rok budeme v opravách pomníčků 
pokračovat. Na řadě bude obrázek na Horním konci u 
Jirouchových. Pan Bláha na jaře začne s opravou sv. 
Marie Lurdské u státní silnice, na kterou máme 
přislíbenu dotaci z Ministerstva zemědělství. Opravou 
také projde kaplička u Zábrahových, která dostane 
novou střešní krytinu.  

 DOVOLENÁ NA OBECNÍM ÚŘADĚ 

ÚTERÝ 21.12.2021 

OD ČTVRTKA 23.12.2021 DO PÁTKU 31.12.2021 

V nutných případech můžete kontaktovat starostu na tel:  

736 767 730 nebo účetní 604 605 463.  

! KNIHOVNA BUDE 30.12.2021 ZAVŘENA ! 

PROVOZ SBĚRNÉHO DVORA O VÁNOCÍCH 2021  

Z důvodu svátků bude sběrný dvůr v sobotu 25.12.2021 a 

v sobotu 1.1.2022 ZAVŘENÝ! 

Otevřeno bude mimořádně ve STŘEDU 29.12.2021 OD 17 HODIN 

DO 18 HODIN. 
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ZMĚNA Č.1 ÚZEMNÍHO PLÁNU LÍŠNICE 

V pondělí 10.1.2022 v 17 hodin proběhne na Obecním úřadě 

v Líšnici veřejné projednání změny č. 1 Územního plánu Líšnice.  

Návrh změny č. 1 územního plánu je vystaven na internetových adresách 

www.zamberk.cz (odkaz „Úřední deska“, sekce „Projednávání územních plánů“) 

a  www.obeclisnice.cz/uzemni-plan-obce. 

 

UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA ZPRAVODAJE BUDE 11.3.2022 

LÍŠNICKÝ ZPRAVODAJ č. 4/2021, čtvrtletník. Vydává Obec Líšnice.  
Registrováno MK ČR E 14134. Periodický tisk územního samosprávného celku  

Redakce e-mail: michalschreiber@seznam.cz nebo oulisnice@orlicko.cz tel. 737 332 852 
Neprošlo jazykovou úpravou. Vychází nákladem 200 ks, dotovaná cena  

15,- Kč, 17. prosince 2021 
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